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Handlingsplan sykkel 2023-2026 - Rapportering 2022

Hovedutvalg for miljø, idrett og kultur -20.04.2023
042/23
Innstilling:

1. Handlingsplan sykkel 2023-2026 vedtas
2. Handlingsplan sykkel sin prioritering av sykkeltilretteleggingstiltak langs riks-

/fylkesvei legges til grunn ved innspill til Nasjonal transportplan, Byvekstavtalens 
handlingsplaner og Fylkeskommunens planer.

3. Handlingsplan sykkel sin prioritering av kommunal regulering av sykkelvei langs 
fylkesveier vedtas, selv om dette er fylkets ansvar.

4. Rapportering 2022 tas til orientering.
5. Hovedutvalget ber Kommunedirektøren om å utrede følgende veistrekninger i 

sentrumsområder for enveisregulering med motstrøms sykkelfelt. Områder som vil 
utredes er definert som sone 1 i forslag til Kommuneplanens arealdel 2022-2042

6. Kommunedirektøren bes gå i dialog med Statens Vegvesen og se på mulighet og for å 
omprioritere arealet i Elias Smiths vei når vannledningen skal bygges ut, slik at det 
kan etableres et sykkelfelt i gaten. Det bør jobbes for å få til areal for separate gang- 
og sykkelfelt i kombinasjon med en smalere to-feltsvei og redusert fartsgrense.
 

Planutvalget -23.03.2023
060/23
Innstilling

1. Handlingsplan sykkel 2023-2026 vedtas
2. Handlingsplan sykkel sin prioritering av sykkeltilretteleggingstiltak langs riks-

/fylkesvei legges til grunn ved innspill til Nasjonal transportplan, Byvekstavtalens 
handlingsplaner og Fylkeskommunens planer.



3. Handlingsplan sykkel sin prioritering av kommunal regulering av sykkelvei langs 
fylkesveier vedtas, selv om dette er fylkets ansvar.

4. Rapportering 2022 tas til orientering.
5. Hovedutvalget ber Kommunedirektøren om å utrede følgende veistrekninger i 

sentrumsområder for enveisregulering med motstrøms sykkelfelt. Områder som vil 
utredes er definert som sone 1 i forslag til Kommuneplanens arealdel 2022-2042

 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Handlingsplan sykkel 2023-2026 vedtas
2. Handlingsplan sykkel sin prioritering av sykkeltilretteleggingstiltak langs riks-

/fylkesvei legges til grunn ved innspill til Nasjonal transportplan, Byvekstavtalens 
handlingsplaner og Fylkeskommunens planer.

3. Handlingsplan sykkel sin prioritering av kommunal regulering av sykkelvei langs 
fylkesveier vedtas, selv om dette er fylkets ansvar.

4. Rapportering 2022 tas til orientering.
5. Hovedutvalget ber Kommunedirektøren om å utrede følgende veistrekninger i 

sentrumsområder for enveisregulering med motstrøms sykkelfelt. Områder som vil 
utredes er definert som sone 1 i forslag til Kommuneplanens arealdel 2022-2042

 
 

SAKEN I KORTE TREKK

Handlingsplanen har som ambisjon å gjøre det mer attraktivt å sykle for alle i Bærum med mål 
om 20 prosent sykkelandel i områder med bymessig karakter. Med en trinnvis tilrettelegging 
for økt sykkelandel prioriteres strakstiltak, større tiltak og regulere for fremtidig tilrettelegging 
for blant annet å sikre god fremkommelighet fram til kollektivknutepunkt og trygg sykling hele 
året. Publikuminnspill og brukermedvirkning prioriteres.

Handlingsplan sykkel prioriterer bruken av de øremerkede investeringsmidler til sykkel fordelt 
på; mindre tiltak, større prosjekt og tilrettelegging for planbank. Investeringsmidler i 
fireårsperioden på nær 95 millioner kroner foreslås fordelt slik vist i Handlingsplan sykkel 
(vedlagt). 

Saken foreslår prioriteringer for perioden 2023-2026, samt rapportering for gjennomførte 
tiltak i 2022, herunder også bruk av driftsmidler. For perioden 2023-2026 prioriteres bruk av 
kommunale midler også til å regulere sykkelvei langs fylkesveier. 

Rapporten «Prioritering av sykkeltiltak – Bærum kommune», som tar utgangspunkt i 
potensialberegninger for sykkelruter med størst potensial, gir føringer for de foreslåtte 
tiltakene i vedlagt handlingsplan sykkel.

Tiltak som bedrer trafikksikkerhet og fremkommelighet for myke trafikanter foreslås også 

https://tjenester.baerum.kommune.no/innsyn/politikk/wfdocument.ashx?journalpostid=2020561947&amp;dokid=5769059&amp;versjon=1&amp;variant=A&amp;


prioritert. I tillegg satses det på trygge og tyverisikre sykkelparkeringer, i sentrumsområder og 
ved kommunale formålsbygg som skoler og barnehager.
 
Tidligere behandling
FSK 056/02 Handlingsplan sykkel 2022-2025 – Rapportering 2021
 
 
Redegjørelse
Handlingsplanen har som ambisjon å gjøre det mer attraktivt å sykle for alle i Bærum med mål 
om 20 prosent sykkelandel i områder med bymessig karakter. Områder med bymessig 
karakter anbefales definert som sone 1 i (forslag til) kommuneplanens arealdel 2022-2042. 

For å oppnå en vekst i sykkelandelen igangsatte Bærum kommune i 2021 et samarbeid med 
Viken for å definere sykkelruter med stort potensiale for økt sykling, et arbeid som resulterte 
i rapporten «Prioritering av sykkeltiltak – Bærum kommune». 
Potensialberegningene danner grunnlaget for prioriteringene handlingsplan sykkel, og et 
felles kriterium for alle prioriteringer er at tiltakene skal bidra til økt sykling. 
Tiltak som bedrer trafikksikkerhet og og fremkommelighet for myke trafikanter vil også bli 
prioritert.

Handlingsplan sykkel 2023-2026 prioriterer også ut fra følgende hensyn:
 

1. Bymessige områder: Handlingsplan sykkel prioriterer tiltak i og mellom bymessige 
områder, med mål om 20 % sykkelandel

2. Gjennomføringsevne: Kommunen og fylket har kapasitet til å gjennomføre flere 
prosjekter parallelt, både på kort og lang sikt.

3. Trinnvis tilrettelegging: I påvente av større reguleringsprosesser, kan iverksetting av 
mindre strakstiltak på delstrekninger raskt gi økt andel sykling. Dette kan bl.a. være 
fartsreduksjon, bedre skilting og rød asfalt. To sykkelruter (Sandviksveien og 
Nadderudveien) vil få rød asfalt i 2023.

4. Innbyggermedvirkning: Det gjøres kontinuerlige vurderinger der innspill (meld en feil) 
og ønsker (Sykkel i Bærum) fra publikum prioriteres for eventuell gjennomføring.

Handlingsplanen foreslår at det i påvente av større ombygginger og reguleringsprosesser, 
iverksettes mer kostnadseffektive strakstiltak på delstrekninger, gjerne i form av piloter som i 
Claude Monets alle i Sandvika eller i Gml. Ringeriksvei på Bekkestua. Første trinn for å gjøre 
en sykkelrute mer attraktiv er som oftest å få ned hastigheten på biltrafikken. I Bærum er 
fartsgrensen langs sykkelruter med stort potensial høy, gjerne 50 km/t eller mer. 
Sammenlignbare strekninger fra Oslo har generelt sett lavere fartsgrense enn i Bærum, 20 
km/t eller lavere.

 
Kommunedirektøren vil derfor jobbe aktivt mot Viken for å skilte ned hastigheten langs 
sykkelruter med stort potensial for flere syklister. Å endre kjøremønster og/eller stenge for 
gjennomkjøring er og noe som vurderes, blant annet i Elias Smiths vei (Sandvika).

Handlingsplan sykkel 2023-2026 prioriterer bruken av 94,5 millioner kroner i bevilgede 

https://tjenester.baerum.kommune.no/innsyn/byggesak/wfdocument.ashx?journalpostid=2020721392&amp;dokid=5920397&amp;versjon=1&amp;variant=A&amp;
https://tjenester.baerum.kommune.no/innsyn/politikk/wfdocument.ashx?journalpostid=2020561947&amp;dokid=5769059&amp;versjon=1&amp;variant=A&amp;


investeringsmidler. I tillegg forvaltes kr 28 mill. bestående av økt driftsbudsjett, ekstramidler 
(BØP) og tilskuddsmidler.
 
 
 
Handlingsplan sykkel 2023-2026 (tusen kroner)
Økonomiske rammer 2023 2024 2025 2026

BØP 2023-2026* 25 000 26 500 21 500 21 500

Endring BØP 2022-2025 (driftsmidler) 2 000 2 000 2 000 2 000

Ekstramidler BØP 2023-2026** 13 500    

Bysykkel Sandvika – nå mikromobilitet*** 1 000 700   

Tilskudd byvekstavtalens belønningsmidler 4 000    

Tilskudd klima og miljøfondet 800    

SUM 46 300 29 200 23 500 23 500
 
* Inkluderer g/s vei Treklang (kr 5 mill.)
**Hosleveien undergang 
***Kontraktsperioden vil vare ut perioden (4+1+1)
 
I byvekstavtalen er det årlige belønningsmidler hvor det er to poster for Mindre tiltak sykkel 
og Planlegging (begge med 10,3 mill. kr i 2023), som fordeles etter avtale mellom Viken, 
Lillestrøm, Nordre Follo og Bærum. For 2023 har Bærum kommune fått kr. 4 mill. i 
belønningsmidler til sykkeltiltak.

 
Midler til fysiske tiltak fordeles i handlingsplan sykkel på de tre gruppene; mindre tiltak, 
større prosjekter og tilrettelegging (forprosjekt/planreserve). Større prosjekter er i stor grad 
på kommunal eiendom og derfor kommunens ansvar. For prosjekter som strekker seg over 
flere år fordeles midler over tiltakets varighet. Flere prosjekter mangler finansiering innenfor 
perioden 2023-2026 og må finansieres etter 2026. 

 
En stor andel av kommunens sykkelveier går langs fylkesvei. For å få fortgang i tiltak langs 
riks-/fylkesvei prioriterer handlingsplanen å bruke kommunale midler for å igangsette 
regulering av sykkelvei langs prioriterte strekninger. Planbanken består derfor av prosjekt 
både på kommunale og fylkeskommunale strekninger slik at disse er ferdig planlagt og 
regulert, og klare for finansiering. I 2022 ble det ansatt en ny medarbeider i en 
reguleringsstilling for sykkelprosjekter noe som har økt kommunens kapasitet.

For økt opplevde tryggheten blant syklister har Bærum kommune over flere år ønsket at 
sykkelfelt langs fylkesveinettet gjøres røde. Det er gledelig at Viken nå har tatt et 
standpunkt, og besluttet at alle sykkelfelt skal være røde. Først ut, i 2023, er sykkelfeltene i 
Sandviksveien og Nadderudveien. 

 



For å oppnå ambisjonen for sykkelstrategien om at det skal være attraktivt å sykle for alle i 
Bærum med mål om 20 prosent sykkelandel i områder med bymessig karakter, foreslås det i 
Handlingsplan sykkel å:

 Utføre raske kostnadseffektive tiltak som samsvarer med en trinnvis tilrettelegging
 Tilrettelegge for et sykkelveinett som «tåler» en mangedobling av syklende.
 Prioritere sykkeltiltak i område-/reguleringsplaner og kommuneplanens arealdel.
 Utføre strakstiltak etter publikuminnspill der det er mulig.
 Redusere fartsgrensen langs utvalgte strekninger med stort potensial for økt sykling.
 Etablere separate sykkelløsninger med tilrettelagde krysningspunkt for økt trygghet.
 Sikre god fremkommelighet fram til kollektivknutepunkt.
 Sikre trygge sykkelparkeringsfasiliteter i bynære områder og ved kommunale 

formålsbygg.
 Tilrettelegge i planleggingsfasen for god drift som sikrer trygg sykling hele året.
 Målrettede kampanjer for å fremmes sykling.

Vurdering
Kommunedirektøren anbefaling er at Handlingsplan sykkel prioriterer tiltak som har størst 
potensial for økt sykling i henhold til analyser. Det er derimot utfordrende å finne arealer til 
gode sykkelruter i og gjennom kommunens sentrumsområder. Dette må løses med økt fokus 
i kommunens ulike planer. Kommunen har fått økt planleggingskapasitet ved ansettelse av ny 
sykkelplanlegger for reguleringsprosjekter. Handlingsplanen har muliggjort igangsetting av 
større sykkelprosjekt som på sikt vil gjøre det mer attraktivt å sykle. 

Trygg sykkelparkering er etablert ved skoler, i sentrumsområder og ved kollektivknutepunkt. 
Nå står barnehagene for tur. Kommunedirektørens vurdering er at dette vil gjøre det mer 
attraktivt å sykle.

For å få fortgang i tiltak langs riks-/fylkesvei anbefaler kommunedirektøren at kommunen tar 
ansvaret for å igangsette regulering av sykkelvei langs prioriterte strekninger. Planbanken 
består derfor av prosjekt både på kommunale og fylkeskommunale strekninger slik at disse er 
ferdig planlagt og regulert, og klare for finansiering. 

Kommunedirektøren foreslår i Handlingsplan sykkel å gi kommunale føringer til Nasjonal 
transportplan, Byvekstavtalens handlingsplaner og Fylkeskommunens planer for prioritering 
av sykkeltiltak langs riks- /fylkesvei

Det er behov for en viss fleksibilitet i prioriteringene i handlingsplan sykkel. Der det avdekkes 
utbyggingsprosjekter/gravearbeider langs hovedsykkelveinett med stort potensial for økt 
sykling ser kommunedirektøren det som nødvendig å kunne omdisponere midler. Ny 
vannledning til Fornebu i Elias Smiths vei (Sandvika) er et eksempel på et slikt prosjekt, der det 
i 2022 ble brukt midler fra handlingsplanen til konseptvurdering ettersom Viken ikke har 
kapasitet/midler tilgjengelig. 

https://www.baerum.kommune.no/tjenester/vann-og-avlop/prosjekter-vann-og-avlop/vannledning-til-fornebu/


En stor andel av kommunens sykkelveier går langs fylkesvei. Kommunedirektøren er bekymret 
for Viken sin gjennomføringskraft og –evne, noe som vil kunne forsterkes i endring av Vikens 
struktur.

 

Vedlegg
Handlingsplan sykkel - Prioriteringer 2023-2026 6227007
Rapportering av sykkeltiltak 2022 6227008
DEL TO MER OM SAKEN - Oppfølging av politiske sykkelvedtak 6227009
Sluttrapport Sykle til jobben aksjonen 2022 - Bærum kommune 6227010

Behandlingen i møtet 20.04.2023 Hovedutvalg for miljø, idrett og kultur

Forslag fremmet av, Haakon Sandven, H
1. Kommunedirektøren bes gå i dialog med Statens Vegvesen og se på mulighet og for å 
omprioritere arealet i Elias Smiths vei når vannledningen skal bygges ut, slik at det kan 
etableres et sykkelfelt i gaten. Det bør jobbes for å få til areal for separate gang- og sykkelfelt 
i kombinasjon med en smalere to-feltsvei og redusert fartsgrense.
Votering:
Kommunedirektørens forslag, punktene 1-4, ble enstemmig vedtatt.
Kommunedirektørens forslag, punkt 5, ble vedtatt mot to stemmer (2Frp).
Forslaget fra Sandven (H) ble vedtatt mot to stemmer (2Frp).
 

Hovedutvalg for miljø, idrett og kultur- 20.04.2023- 042/23
Innstilling:

1. Handlingsplan sykkel 2023-2026 vedtas
2. Handlingsplan sykkel sin prioritering av sykkeltilretteleggingstiltak langs riks-

/fylkesvei legges til grunn ved innspill til Nasjonal transportplan, Byvekstavtalens 
handlingsplaner og Fylkeskommunens planer.

3. Handlingsplan sykkel sin prioritering av kommunal regulering av sykkelvei langs 
fylkesveier vedtas, selv om dette er fylkets ansvar.

4. Rapportering 2022 tas til orientering.
5. Hovedutvalget ber Kommunedirektøren om å utrede følgende veistrekninger i 

sentrumsområder for enveisregulering med motstrøms sykkelfelt. Områder som vil 
utredes er definert som sone 1 i forslag til Kommuneplanens arealdel 2022-2042

6. Kommunedirektøren bes gå i dialog med Statens Vegvesen og se på mulighet og for å 
omprioritere arealet i Elias Smiths vei når vannledningen skal bygges ut, slik at det 
kan etableres et sykkelfelt i gaten. Det bør jobbes for å få til areal for separate gang- 
og sykkelfelt i kombinasjon med en smalere to-feltsvei og redusert fartsgrense.
 

Behandlingen i møtet 23.03.2023 Planutvalget

Votering
Kommunedirektørens forslag punkt 1 til 4 ble enstemmig vedtatt. 
Kommunedirektørens forslag punkt 5 ble vedtatt med 8 mot 1 stemmer (Frp). 



Planutvalget- 23.03.2023- 060/23
Innstilling

1. Handlingsplan sykkel 2023-2026 vedtas
2. Handlingsplan sykkel sin prioritering av sykkeltilretteleggingstiltak langs riks-

/fylkesvei legges til grunn ved innspill til Nasjonal transportplan, Byvekstavtalens 
handlingsplaner og Fylkeskommunens planer.

3. Handlingsplan sykkel sin prioritering av kommunal regulering av sykkelvei langs 
fylkesveier vedtas, selv om dette er fylkets ansvar.

4. Rapportering 2022 tas til orientering.
5. Hovedutvalget ber Kommunedirektøren om å utrede følgende veistrekninger i 

sentrumsområder for enveisregulering med motstrøms sykkelfelt. Områder som vil 
utredes er definert som sone 1 i forslag til Kommuneplanens arealdel 2022-2042
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